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USA: Dnes v reakci na interview CNBC s Neelem Kashkanem, v němž tento prezident Fedu z
Minneapolis řekl: „Nevidím v tom žádný morální hazard,“ když se ho ptali na ohromné injekce
likvidity, kterými Fed nafoukl bublinu, k čemuž jsme předvedli graf rozvahy Fedu s dotazem, zda
v tomto žádný morální hazard také nevidí:
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Obrázek: růst aktiv ve finanční rozvaze Fedu

A jelikož pochybujeme, že by Neell v tom grafu viděl morální hazard, i kdyby ho bacil do hlavy nebo i
po prasknutí té největší bubliny aktiv v historii financované 90 biliony $ likvidity centrální banky, tak
jeho neschopnost postřehnout dramaticky vzroste, pokud Fed poslechne radu vedoucího ekonoma
Fedu a náměstka ředitele divize finanční stability této banky Michaela Kileye, který vypočetl, že kvůli
neschopnosti Fedu dále zkrátit úrokové sazby (bacha záškodník: Fed nakonec utře hubu), pokud
nerozpoutá další ohromné kolo QE (kvantitativního uvolňování – čili tisku nových peněz).

A kolik? No, podle práce publikované Kileyem je třeba, aby Fed monetizoval deficit, pardon nakoupil
dluhopisy odpovídající 30% HDP, čili za 6,5 bilionu $, aby tak vyvážil dopad dluhopisů na nulu či
níže. A jelikož už byl v březnu Fed požádán, aby skoupil dluhopisy za rekordní 3 biliony $, vyplývá
z toho, že je třeba vytisknout dalších 3,5 bilionu $.

A jelikož Fed v poslední minutě nenaznačil žádnou úpravu v současném nakupování dluhopisů za 120
miliard $ měsíčně, tak bude té práce nejspíš v následujících měsících použito k posílení obhajoby
zvýšení nákupu dluhopisů Fedem a určitě, jakmile dojde ke korekci trhu o více než 10%, k němuž
došlo následkem současného bince.

Nejděsivější ale není to, že Fed v blízké budoucnosti bude pokračovat v monetizaci každého dolaru
Amerikou vydaných dluhů (monetizace – znehodnocení dluhu inflací), ani to, že to nejspíš bude trvat
na neurčito, což podle posledních předpovědí CBO znamená hodně dlouho…



Obrázek: Předpověď zadlužení od Fedu

Ale nejvíce děsí to, že Fed už ani nepředstírá, že ví, co dělá, jelikož ekonom Fedu přiznal, že jeho
zjištění se zakládají na modelu vypracovaném před propuknutím epidemie Covid-19, který „by
nemusel fungovat na vystižení šoku z pandemie při ovlivňování investic a dalších rozhodování.“
Jinými slovy, jak uznává i Bloomberg: „Ekonomové opravdu nevědí, jak nebo zda může při této
pandemii očekávaný účinek nákupů dluhopisů rozvrátit reálnou ekonomickou aktivitu.“

Ve skutečnosti, jak jsme to říkali v minulosti: tím, co je zdaleka nejděsivější, je to, že ekonomika USA
je v současnosti na umělé ventilaci. Jak nedávné události příliš jasně ukázaly, nepřijdou-li čerstvé
biliony buď z fiskálních, nebo monetárních stimulů, tak se ekonomika a akciový trh rozpadnou. A jak
dnes tak jasně v interview s CNBC řekl Neel Kashkari, Fed nemá a nikdy neměl jinou strategii
restartu tohoto bludného kruhu, v němž je pořád třeba více a více stimulů, jen aby se zabránilo
kolapsu – nebo jak to řekl on, Fed nikdy „nezapálí les už teď, aby se tak vyhnul většímu požáru lesa
později.“



Jediné, co Fed dělá, je provádění většího nákupu dluhů, čímž před sebou dále kope tu mrtvolu
neřešeného problému, která s absolutní jistotou zaručuje, že celý finanční a socioekonomický systém
zkolabuje, a to ne kvůli Číně nebo Rusku, ani kvůli teroristům nýbrž kvůli skupině nejapných
politických patolízalů ve Federálních rezervách.
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